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Skolebestyrelses referat 

Tirsdag den 5. december 2023  
 

Afbud fra: Laurits, Christina,  
Tilstede var: Maria Farrel Larsen, Helle Møller Rasmussen, Susanne Bendt Kongsbach, Martin Warni 

Ellmann, Ditte Kjeldgaard Jakobsen, Christina Thostrup Nielsen, Aicha Izabella Larsen, Berit Haastrup 
Pedersen, Jacob Thorsted, Thomas Wulff, Lone Maul, Morten de Voss og elevrepræsentant, Camilla 
Edling.  

 

2023-051 
 

Valg af ordstyrer og valg af to observanter 

Susanne blev valgt til ordstyrer. 

2023-052 

 

Meddelelser fra,  

Formanden, Siden sidst:  

Forening for livet: Hvordan får vi børn med specielle behov til at deltage i fritidslivet. En 
fra Voksenspecialenheden vil gerne komme ud på afdeling Kathøj og fortælle om det.  
Sammen om skolen fortsætter i hele 2024. Gruppens formål er at hjælpe med at sætte de 
overordnede rammer og mål for implementering af f.eks. “øget anvendelse af 
praksisfaglig undervisning og leg” og “igangsættelse af mere struktureret og systematisk 
arbejde med virkningsfulde pædagogiske og didaktiske tilgange til undervisningen”. 

• Vi drøfter også, hvordan regeringsudspillet kan udmøntes i Kalundborg kommune. 
• Formanden har været til landsmøde i Skole og Forældre. Det var spændende og 

inspirerende at høre, hvordan der bliver arbejdet i skolebestyrelser i hele landet. 
Mattias Tesfaye holdt en god tale. Jeg deltog i to workshops om “skolebestyrelsens 

arbejde og tilsyn med skolens specialundervisning” og “Forventninger til arbejdet 
og samarbejdet i skolebestyrelsen mellem forældre, elever, medarbejdere og 
skoleledelse”. 

• Der var et oplæg om Kunstig intelligens, og hvordan det vil ændre den verden, 
som vi kender. 

• Lørdag var der generalforsamling, der skulle stemmes om vedtægtsændringer og 
vælges ny næstformand. 

• Vores formand blev i øvrigt valgt til 1. suppleant i valggruppe 4. (menigt medlem) 
• Arrangement for skolebestyrelserne den 22. januar 2024. 

 
Skoleledelsen,  

• Vi er 167 elever indskrevet og 32 elever på STU. 

• Vi siger farvel til en lærer på Kathøj og to pædagoger går på barsel.  

• Medarbejderfraværet lå i oktober på 7,5 %. Det kommunale skolegennemsnit lå 

i oktober på 6,3 %. Årets snit (januar – oktober) på Kat Sva er på 4,9 %, hvor 

det kommunale er på 6,0 %. Fraværet er ujævnt fordelt mellem matriklerne, og 

forventningen er, at det bliver større, da der er influenza på vej. 

• ”Bevæg dig for livet” kører på Svallerup sammen med en projektleder, hvor 12 

elever har fodboldaktivitet på Rørby stadion. 

• Mute-bokse på Svallerup bliver flittigt benyttet, og der er bestilt endnu to. 

• På afdeling Kathøj har vi haft en periode med uro på grund at en gruppe elever, 

en subkultur, der optager personalet, tager krænkende fotos af elever, som 

kommer let i konflikt eller som bryder ordensreglerne for samvær på skole. 

Skolen har brugt meget tid på at rette op på forholdene, og oplevelsen er, at 

det er blevet håndteret. 

• Der opleves flere elever på afdeling Svallerup med voldsomt sprogbrug. 
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• Der kan være en opleves af, at alle elever med særlige behov efterhånden 

visiteres til Kathøj Svallerup. Vi må være opmærksom på, om alle passer ind i 

den ramme. De fleste gang går det trods alt godt, når de kommer på Kathøj 

Svallerup skole. 

2023-053 
 

Styregruppe-/arbejdsgruppemøde om at flytte afdeling Kathøj  
Arbejdsgruppemødet opleves som, at der var en del ting, der ikke kunne lade sig 
gøre.  

• Svært at forene det bygningsmæssige, og alle de sårbare elever.  

• Vi fik alligevel præsenteret vores behov.  

• Bekymring for, at vi kommer til at ligge i en orkan.  

• Det er svært at opnå ejerskab.  

• Allerede nu er Kathøj fyldt for meget.  

• Vi er bekymret for, at der er legeplads rundt omkring os og der ingen steder, hvor 

man kan finde ro. 

• Vi har lige været til Styre-/arbejdsgruppemøde. Vi får indtil videre kun opbakning 

• Det er meget fluffy, svært at få kant på. 

• Vi understreger, hvad vores elever har brug for. 

• Vi har afleveret en ønske/behovsliste, hvor der er udtrykt et behov for en tilbygning 

på 950 m2. 

• Vi er nødt til at få vores behov ført til referat. 

• Allerede nu har vi for få kvadratmeter, til pauserum, lærerværelse, 

lærerarbejdspladser mv. 

• Ordensreglerne som vores elever har svært ved at leve op til, vil udfordre 

Hvidebækskolen, så som udadreageren, rygning, etc. 

• Husk, at vi skal spille med åbne kort i hele processen.  

• Bestyrelsen har besluttet at sende et brev til politikkerne: Lad være med at flytte 

Kathøjskolen til Hvidebæk, da vi frygter, at det kun vil give en stigning i 

konfliktniveauet, hvor vores personaler skal forsøge at holde grupperne adskilt. 

• Der laves nye arbejdsmøde inden næste Styregruppemøde. 

• Generelt set, så har barakkerne fungeret perfekt for en specialskole.  
 

2023-054 
 

Elevrådets punkter 

Elevrådet er denne gang STU´s elevråd, og det er nystartet. Fællesskabet er i centrum. 

Ønske om overnatning – muteboxe - gallafest.  

Oplæg udefra er også et ønske. Mathilde som har ASF har været på besøg.  

Vi snakker også om at vi skal udnytte pladsen optimalt, da vi er mange elever 

efterhånden. Camilla fortæller om sit individuelle skema.  

Hvad sker der i STU  

Uddannelsesmesse – eksamen/VUC – Tysklandstur – Jule STU tur i december. 

 

2023-056 
 

Rapport om specialskolelærere, ved Helle og Berit 

Rapporten beskriver at lærerne lægger vægt på, at der skal være nok ressourcer til at 

skabe trivsel for eleverne, undervisningens kvalitet og lærernes arbejdsmiljø. 

Der er et godt samarbejde mellem faggrupperne. 

Positiv – kompetenceudvikling – og bedre forberedelsestid.  

Hver fjerde lærer udsættes for dagligt eller ugentligt for vold.  

 

2023-057 
 

Orientering om STU, fremtid m.v. 
På sigt skal STUerne lægges sammen, men der er intet konkret lige nu. 

Lone fortæller om STU  ift. elevperspektivet.  
Vigtige med et opdateret værdisæt som eleverne har ejerskab i.  
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2023-058 
 

Ordensregler til revision (vedhæftet) 
Specielt vil Kathøj gerne genbesøge retningslinjerne for mobiltelefoner. 
Vigtigt at det er fleksibelt. Det er lærerne og leder, der kan vælger strategien.  
Det skal præsenteres, så eleverne forstår hensigten.  

Det kan være, at der kommer en ny formulering ift. Mobiltelefoner ved næste møde.  
 

2023-059 
 

Eventuelt 
- Fælles årgangsfest for 9-10 kl. debateres.  
- Laurits er genvalgt som formand for fælles elevråd.  

 
Mødedatoer for 2023/24, 

• 23. januar (SVA), 19. marts (SVA), 14. maj (SVA). 
• Forslag til næste gang 
• Valg af næstformand 

 

 


